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Referat af SKB Sortedamskolen  

Emne: SKOLEBESTYRELSESMØDE      
 
Nummer: 175   
 

Data om mødet 
 
Dato: 27.09.2023 

Tid: 17.00 – 20.00 

Sted: Ryesgade 120, 1.sal, 
personalerummet/møderummet 
på administrationsgangen 
 

 
AFBUD:  
 
Mette Mønster  
Anabela Oliveira de Sa  
Freja 
 

Mødedeltagere:  
FORÆLDREREPRÆSENTANTER: 

Forperson “Jalloh” Sheku Amadu Jalloh (JS), Næst-forperson 
Majken Rostock (MR), Helle Juhler-Verdoner (HJV), Zostam 
Abdallah (ZA), Hesam Banje-Ali (HA), Loubna Tahri (LT) og Kristine 
Liv Lund-Pedersen (KP) 

 
 
ELEVREPRÆSENTANTER: Freja og Ghita 9.årgang  
 
 
PERSONALEREPRÆSENTANTER: Mette Mønster og Anabela Oliveira 
de Sa  
 
DAGLIG LEDELSE: Christian Bech og Xenia Kofoed Bennedsen 
 
  
 

 

Dagsorden:  Delmål/formål/uddybende forklaring:  Ansvar: Varighed: 
Cirka tider 

1.  
Valg af mødeleder 
 

Præsentationsrunde af bestyrelsen, da dette er 
Ghitas første møde  

MR 
 

17.00 

2.  
Godkendelse af 
referat fra sidste 
møde  

Dette sker så vidt muligt skriftligt, via mail mellem 
møderne.    
 
Referatet er godkendt 

MS 17.10 

3.  
Godkendelse af 
dagsorden  
  

Det anbefales, at væsentlige ændringer til 
dagsorden fremsendes til formandskabet inden 
mødet.  
 
JS ønsker at pkt. 5 rykkes til næste møde, hvor 
medarbejdesrepræsentanter er til stede.  

 MS 17.15  
  
  
  

4. 

Datagennemgang af 
afgangsprøver og 
drøftelse heraf  

Det ønskes at give bestyrelsen en konkret indsigt i 
de faglige resultater ved afgangsprøven.  

 

Orientering 

CB 17.20 



 2 

CB gennemgår de faglige resultater på 
Sortedamskolen.  

Sortedamskolen skaber gode resultater og ligger 
fagligt højt. Dette er også forventeligt grundet det 
socio- økonomiske område.  

I dansk og engelsk skaber eleverne rigtige gode 
resultater.  

I matematik ligger vi lidt mindre godt. Der er fokus 
på at forbedre resultaterne i matematik. 

Sortedamskolen er kommet tilbage på niveau efter 
Corona tiden.  

CB er godt tilfreds med afgangsprøveresultaterne.  

 

5. 

Indsatser og 
forebyggelse vedr 
racisme og 
diskrimination  

Forpersonen ønsker dette punkt taget på 
dagsorden og vil redegøre hvorfor på mødet  

JS 17.40 

6. 

Budgetopfølgning: 
Forbrug og prognose 
ca. pr. 31.08 

 

 

 
Orientering om budgetopfølgning og aktuelt 
elevtal.  
 
Orientering 
 
CB orienterer om budgettet, som ser fint ud.  
De tre børnehaveklasser lå på 25. i hver klasse. 
Desværre forsvandt der 6 elever i 
børnehaveklassen til privatskoler lige inden 
skoleåret start. Det udløste et minus på kr. 
200.000, som der var budgetlagt med. 
Derudover blev skolen varslet en besparelse på kr.  
206.000 i indeværende budgetår. 
På trods af dette vurderer CB, at skolen ikke 
kommer til at ligger meget under budget.  

CB 17.50  

Pause og spisning    18.00 

7. 

Drøftelse og 
planlægning af 
årsmøde og 
forældreoplæg  

 Vi tager hul på den første planlægning af årsmøde, 
forældreoplæg og valghandling  
 
Drøftelse 
Årsmøde skal ligge efter 1. maj børnenes opstart, 
så vi kan få de nye forældre med. Der er 
skolebestyrelsesmøde den 28. maj, hvor årsmødet 

JS 18.30 
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kan ligge.  
Der bliver nedsat et udvalg, som får booket en 
oplægsholder  
Bestyrelsen beslutter at årsmødet skal ligge den 
28. maj.  
7. klasse skal spørges om de vil stå for forplejning. 
Bestyrelsen går i tænkeboks vedr. oplægsholder.  
Følgende muligheder kom på banen;  
 

• Maria Akselvoll – familiesociolog 
(forældrerollen) 

• Det grænseløse forældreskab  

• Jacob Bundsgaard – digital dannelse  

• Christian Mogensen (fællesskaber) 

8.  
Orientering fra… 
 

a. Leder  
Skolen er i gang med årets emneuge. Alle skemaer 
er brudt op og alle elever er i værksteder og 
arbejder med verdensmålene.  
Der er blevet afholdt ansættelsessamtaler og ansat 
to barselsvikarer til en lærer i indskoling 1.12 og på 
mellemtrinnet 1.11. Derudover kommer der to 
mandlige barsler til foråret.  
 

b. Personale  
Ingen kommentarer 
 
c. Formandskabet  
Forpersonen ønsker at fejre lærernes dag den 5. 
oktober. En plan er blevet lagt.  
Skole forældre København inviterer til 
efterårskursus 27.-28. 10, hvor temaet er 
inklusion 
d. Elever  
Udskolingen er utilfredse over at 
mobilfriskoledag nu glæder for hele skoledagen. 
Der var en god drøftelse af, hvorfor dette valg er 
truffet. Forsøgsordningen med mobilfriskole i 
hele skoledagen kører frem til påskeferien i 2024 
9. klasserne har været på lejrskole og det var en 
skøn tur.  

 

 19.30 

9. 
 Evt. 

 Alle 19.45 
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10.   
Henvendelser fra 
forældre  

CB orienterer om henvendelser, der har været 
siden sidste møde. (Eleverne deltager ikke)  
 
 

CB  
 

19.50  
 

  
Punkter til kommende 
møder  
 
 
 
 

 

• Overblik og drøftelse af om vi skal 
begrænse brugen af skærme i 
undervisningen på baggrund af henvisning 
og viden fra hjerneforskere. 
https://www.berlingske.dk/danmark/vores
-boerns-hjerner-tager-skade-af-en-
tendens-i-folkeskolen-men-det 

• Gennemgang og redigering af principper  

• Indsatser og forebyggelse vedr. racisme og 
diskrimination (oktober) 

• Kontaktforældre 
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